

Swiss Emergency Medicine Day 2026

Inselspital, Julie-von-Jenner-Haus, Hörsaal Ettore Rossi

11.09.2026, 08:00 - 16:00 Uhr

Notfallmedizin | Inselspital

Swiss Emergency Medicine Day 2026

Swiss Emergency Medicine Day 2026 will highlight key challenges in emergency medicine—from operations under extreme conditions to evidence-based updates for everyday clinical practice.

A key focus is the analysis of complex response scenarios, using the tragedy in Crans-Montana as an example, across the entire care continuum: from pre-hospital triage and in-hospital initial care during mass casualty incidents to specialized follow-up treatment.

Other topics include emergency medicine in resource-limited settings and intensive care strategies for critically ill patients. Additionally, the program offers practical updates on topics such as the evaluation of dizziness, massive pulmonary embolism, polytrauma, and the integration of intensive care in the emergency center.

Experts from Switzerland and abroad present current evidence and concrete recommendations for action. Interactive workshops deepen practical skills (REBOA, difficult airway, CEUS, FOAM).

The congress also promotes exchange, networking, and the further development of emergency medicine.

Congress language is english

[Program](#)

Registration at: [SEMD](#) (indicating the desired workshops)

Registration deadline: Friday, August 28, 2026

Der Swiss Emergency Medicine Day 2026 beleuchtet zentrale Herausforderungen der Notfallmedizin – von Einsätzen unter Extrembedingungen bis zu evidenzbasierten Updates für den klinischen Alltag.

Ein Schwerpunkt ist die Analyse komplexer Einsatzszenarien am Beispiel der Tragödie von Crans-Montana entlang der gesamten Versorgungskette: von präklinischer Triage über innerklinische Erstversorgung bei Massenanfall von Verletzten bis hin zur spezialisierten Weiterbehandlung.

Weitere Themen sind Notfallmedizin in ressourcenlimitierten Umgebungen sowie intensivmedizinische Strategien für kritisch kranke Patient:innen.

Ergänzend bietet das Programm praxisnahe Updates, u. a. zu Schwindelabklärung, massiver Lungenembolie, Polytrauma und intensivmedizinischer Integration im Notfallzentrum.

Expert:innen aus der Schweiz und dem Ausland vermitteln aktuelle Evidenz und konkrete Handlungsempfehlungen. Interaktive Workshops vertiefen praktische Fertigkeiten (REBOA, Difficult Airway, CEUS, FOAM).

Der Kongress fördert zudem Austausch, Vernetzung und die Weiterentwicklung der Notfallmedizin.

Congress language is english

[Programm](#)

Registration: [SEMD](#) (mit Angabe der gewünschten Workshops)

Registration deadline: Freitag, 28. August 2026